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Kolegium děkanky Fakulty umění a designu Univerzity Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem  
 
Úterý 17. 10. 2023, od 10 hodin, zasedací místnost 234 
 
Přítomni: prof. Mgr. Zdena Kolečková, Ph.D., prof. Mgr. M. Koleček, Ph.D., Mgr. Miroslav Matoušek, doc. 
Mgr. M. Thelenová, MgA. Lenka Kahuda Klokočková, Ph.D., MgA. Adéla Machová, Ph.D., MgA. Aleš Loziak, 
MgA. Michaela Labudová, Ph.D., MgA. Jan C. Löbl, Ph.D., doc. David Kořínek, MgA. Zdeněk Svejkovský, 
MgA. Aleš Loziak, MgA. (dále bez titulů)  
 
Omluveni: MgA. Michaela Labudová, Ph.D., MgA. Martin Krupa 
 
Hosté: MgA. Pavel Frič, Mgr. Tomáš Suk, Ing. Markéta Chalupová, Mgr. Monika Matoušková, Bc. Monika 
Malchusová, Mgr. Tomáš Suk, Ing. Zuzana Voborníková 
 
 
 
Program 
 
1. Úvod / Kolečková 
– Děkanka na kolegiu poděkovala všem aktérům: tvůrcům i celým realizačním týmům za skvělou 
reprezentaci FUD v rámci podzimních přehlídek 
Designblok a Czech Design Week;  
 
– Vedoucí ateliéru Sklo, Marcel Mochal (Studio LLEV), byl na Designbloku 23 oceněn za Design vázy 
PSYCHEE a nápojového skla INNATURA / nejlepší bytové doplňky. 
 
– Dále oznámila fakultní nominace na Ceny rektora pro rok 2023: 
 
Cena rektora UJEP za mimořádný umělecký počin – nominován Marcel Mochal 
Cena za mimořádný umělecký počin do 35 let – nominován Jiří Pitrmuc. 
Cena rektora za mimořádné výsledky studentů v oblasti tvůrčí činnosti – nominován Filip Trubač 
 
– Děkanka dále poděkovala komisařům komise pro Vnitřní granty za administraci druhého kola VG, v rámci 
kterého bylo rozděleno: 
VG Akademici 188.000,- uveřejněno na webu 17. 10. 23 
VG Studenti 104.000,- uveřejněno na webu 17. 10. 23 
 
S ohledem na disproporce počtů přihlášek z jednotlivých ateliérů a kateder děkanka požádala příslušné 
vedoucí pracovníky, aby podávané projekty za jejich katedru procházely dílčí autocenzurou a sami si určili, 
které projekty budou chtít za ateliéry / za katedru podat. Počet žádostí z jednoho ateliéru (max. 3 žádosti, a 
to ve formátu 1 x akademik + 2 x student; nebo 2 x akademik + 1 x studentský projekt), bude zahrnuto do 
upravené Směrnice pro rok 2024).  
 
2. Zpráva o aktuálním vývoji rozpočtu FUD UJEP na rok 2023 a o výhledu na rok 2024 / Matoušek, 
Kolečková 
 
– Děkanka upozornila na tíživou situaci financování VŠ a specifika financování uměleckých studijních 
programů, i na vzorec přerozdělování finančního příspěvku MŠMT na UJEP, který není pro fakultu výhodný. 
 
– Na UJEP byla aktuálně vytvořena „Komise pro tvorbu pravidel rozdělování finančních prostředků v  
rozpočtových ukazatelích A + K rozpočtu UJEP pro rok 2024 a následující“, která může v zásadní míře 
ovlivnit míru konsolidace finančních prostředků pro FUD a stabilitu jejího vnitřního prostředí. 
 
– Děkanka poděkovala Markétě Chalupové za komplexní analýzu dlouhodobého a setrvalého poklesu počtu 
studentů, který zásadním způsobem ovlivňuje nedostatek financí na UJEP viz. odkaz na tabulky. 
 
– Z důvodu napjatého rozpočtu možná nebude možné plně dodržet vnitřní předpis o odměnách za RUV.  
 

http://www.fud.ujep.cz/
https://fud.ujep.cz/wp/wp-content/uploads/2023/10/pocty-studentu.pdf
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(Příkaz děkana č. 2/2018 k udělení finanční odměny akademickým pracovníkům za vynikající výsledky v 
bodovém hodnocení systému RUV.) Aktuálně je zapotřebí vyčkat a na základě stavu financí před koncem 
roku může dojít alespoň k proporčnímu vyplacení odměn. 
 
– Tajemník fakulty informoval kolegium o stavu čerpání rozpočtu dle jednotlivých kapitol: 
 
Čerpání za 1-9 měsíců uzávěrka za 10 měsíc zatím není k dispozici. Alikvótní čerpání 75%. 
TA 01 72,71%; TA 04 46.16%; TA 08 48,83%; TA15 12,29%. TA 16 92,22%. 
Čerpání ateliérů za 1-9/23, ateliér AF je 7 tis v mínusu. Dílny také 4 tis. v mínusu. DUUL je stále v mezích 
svého rozpočtu. Díky schválení výroční zprávy o hospodaření UJEP MŠMT bylo možné z doplňkové činnosti 
za rok 2022 přesunout na at. DK 79 tis. 
 
Čerpání po součástech FUD zde 
 
– Dále tajemník upozornil na fakt, že stále někteří pracovníci při zapůjčení auta nemají od svého vedoucího 
katedry podepsané žádanky. Rovněž autoprovoz je třeba mít racionálně pod kontrolou a užívat vždy co 
možná nejúsporněji. 
 
– Tajemník fakulty dále informoval, že v následujících týdnech proběhnou inventury nově pomocí čtečky 
čárových kódů. Každý předmět se musí naskenovat. V čtečce bude uložený veškerý majetek. Bude zaslán 
email všem zaměstnancům, kdy u nich bude skenován jejich majetek. Dne 24.11. 23 nastane konec 
inventarizace. Vše, co nebude naskenováno, je považováno jako manko. Takové případy skončí u škodní 
komise a zaměstnanec bude povinen majetek uhradit. Nebude brána v potaz zůstatková hodnota majetku, 
ale faktická škoda. Při chybějícím štítku je možné zažádat Centrum informatiky o jeho dotisk. 
 
– Děkanka upozornila, že obvykle bývá v této fázi roku vyhlašován tzv. STOP STAV – letos však 
přenechává zodpovědnost na vedoucích kateder, a především na vedoucích ateliérů, aby si sami 
určili, za co bude nutné ještě utratit peníze před koncem roku. Naléhavě vyzývá, aby se ze zbylého 
rozpočtu ateliérů hradily jen opravdu nutné výdaje a zbytek se nedočerpal. Zbylé peníze 
z jednotlivých ateliérů se převedou do Fondu provozních prostředků.  
 
– Děkanka sumarizovala, že příští rok se promění systém financování na UJEP. Kvestor nabádá fakulty, aby 
se na tuto situaci s předstihem připravily. El. energie bude příští rok o 25% dražší. Momentálně máme 5,7 
mil. ve fondu provozních prostředků.  
 
– S ohledem na nutné úspory je zvažováno připojení fakulty na centrální pult ochrany, aby bylo možné přes 
noc budovu uzavřít a tím ušetřit prostředky za platy nočních vrátných. 
 
– Z důvodu limitního fakultního rozpočtu je nutné intenzivně hledat jiné (projektové, grantové) zdroje 
dofinancování ateliérových aktivit. 
 
3. Zprávy z kolegia rektora / Kolečková 

– Děkanka kolegium informovala, že rektor seznámil děkany s:  

Příkazem rektora č. 3/2023 K provedení inventarizací dlouhodobého majetku, hospodářských prostředků, 
pohledávek a závazků UJEP v roce 2023 a se Směrnicí rektora č. 4/2023 Standard školitele/školitelky 
v doktorských studijních programech na UJEP. Financování interních doktorandů bude upřesněno 
v souvislosti s náběhem novely VŠ Zákona. Úspěšnost doktorského studia je v průměru pouze 40% na 
všech univerzitách v ČR. MŠMT chce vytvořit pravidla, která by zvýšila jeho úspěšnost.  
Pro zkvalitnění doktorského studia na FUD bude vytvořena pozice tajemníka / tajemnice doktorského studia.  
Situace povede ke zpřísnění kritérií pro výběr budoucích interních doktorandů, a to tím, že budou muset 
vykazovat výstup/y do RIV a do RUV minimálně s hodnocením B+/ za kalendářní rok. Jinak by byl systém 
dále neufinancovatelný. Dle nových pravidel se budou školitelé mnohem častěji a intenzivněji setkávat se 
svými doktorandy.  

– Prorektorka Chvátalová připomněla, že podle dostupných informací připravuje MŠMT v rámci NPO výzvu 

zaměřenou na podporu tzv. zelených dovedností a udržitelnosti, pro UJEP.  

 

http://www.fud.ujep.cz/
https://fud.ujep.cz/wp/wp-content/uploads/2023/10/erpani-soucasti-fud-01-09.pdf
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– Prorektor Raška informoval o úvodní schůzce se zástupci Kanceláře architekta 

města Ústí nad Labem stran odborné spolupráce s univerzitou. Aktuálně jsou 
definovány tematické okruhy možné spolupráce.  

 
4. Zprávy z kolegií proděkanů / Thelenová, Kořínek, Loziak, Koleček 
 
Proděkanka pro studium / M. Thelenová 
zde 
– Na kolegiu se vedoucí kateder usnesli zasílat bakalářské a diplomové práce oponentům elektronicky. 
Alespoň 1x ale zůstanou v tištěné verzi pro obhajoby. Disertační práce zůstane i nadále tištěná, a to 
v dosavadním počtu výtisků.  
 
– Rozvrhy na LS je nutné zveřejnit na web týden dopředu před začátkem semestru. Všichni vedoucí kateder 
musí informovat své kolegy o rozvržení jejich výuky. 
 
Proděkan pro vnější vztahy a internacionalizaci / D. Kořínek 
– Poděkování Kateřině Bartošové, J. Bartošovi a T. Sukovi za realizaci a pomoc při organizování 
Designbloku 23. 
 
– Poděkování J. C. Loblovi, S. Milkové, J. Bartošovi, R. Vlasákovi a studentům za účast na akci Noc vědců 
na UJEP 
 
– Výběrové řízení na zaměstnanecké mobility a také hostování experta za vypíše ve 12/23 a bude platit od r. 
2024. 
 
– Den otevřených dveří bude 1. 11. 23 od 9:00 hod, viz. https://fud.ujep.cz/programy-a-e-prihlaska/den-
otevrenych-dveri/  
 
– Dále se dne 1. 11. 23 bude konat Zasedání Akademické obce od 16:00 hod v aule č. 537 a nakonec 
proběhne koncert experimentální hudby v budově DUÚL od 19:00 hod 
 
 
Proděkan pro vědu, výzkum a tvůrčí činnost / M. Koleček 
 
– Sběr excelentních výsledků za FUD, dle kterého bude napřesrok rozdělen příspěvek DKRVO (za vědu a 
výzkum). Dle kritérií je za FUD nominována kapitola v knize A. Machové.  
 
– Proděkan apeluje na všechny akademiky, kteří přispívají do RUV, aby své záznamy nenechávali na 
poslední chvíli a průběžně si své aktivity archivovali (včetně obrazové dokumentace). Již nyní možno 
zpracovávat offline do tabulek. 
 
Proděkan pro rozvoj / A. Loziak 
zde a zde 
– Informace o HAPu byla rozeslána všem akademikům dne 18. 10. 23. 
 
 
5. Informace o změně Zákoníku práce a z ní vyplývajících konsekvencí / Kolečková 
 
– Práce na Home office – s ohledem na náběh novely Zákoníku práce a s ní souvisejícím nárůstem 
povinností pro vedoucí pracovníky, kteří na home office pracovníky vysílají, se home office na FUD UJEP 
zrušuje. Odůvodnění – přílišná administrativní zátěž pro vedoucí pracovníky, zodpovědnost zaměstnavatele, 
disproporce mezi pracovníky, nadužívání home office v minulosti, a tím pádem neefektivita provozu budovy. 
Děkanka apeluje na fakt, že fakulta je institucí s pětidenním provozem, který je třeba zajistit.  
Namísto home office vznikl v novém zákoníku práce termín práce na dálku.  
 
– Prezentace ke školení k novému zákoníku práce zde a také pod tímto odkazem naleznete více 
https://fud.ujep.cz/wp/wp-content/uploads/2023/10/prezentace-zamo-102023-ok.pptx  
 
– Práce na Dohodu o provedení práce – tato forma nebude dále využívána, až na jednoznačně definované 
výjimky vyplývající z podmínek grantů či operačních programů. 

http://www.fud.ujep.cz/
https://fud.ujep.cz/wp/wp-content/uploads/2023/10/prodekanka-pro-studium.pdf
https://fud.ujep.cz/programy-a-e-prihlaska/den-otevrenych-dveri/
https://fud.ujep.cz/programy-a-e-prihlaska/den-otevrenych-dveri/
https://fud.ujep.cz/wp/wp-content/uploads/2023/10/2023-10-17-rozvoj-loziak.pdf
https://fud.ujep.cz/wp/wp-content/uploads/2023/10/zapis-porada-rad-10102023.pdf
https://fud.ujep.cz/wp/wp-content/uploads/2023/10/prezentace-zamo-102023-ok.pptx
https://fud.ujep.cz/wp/wp-content/uploads/2023/10/prezentace-zamo-102023-ok.pptx
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– Tajemník apeloval na všechny osoby, které jsou účastny v projektech, aby si 
svou docházku vedli opravdu pečlivě; nesou si za ni odpovědnost sami. 
 
– V souvislosti s apelem ZAMO je třeba rozdělit všechny úvazky dle součástí univerzity do 100% celkem. 
 
6. Rekonstrukce budovy / Matoušek 
– Tajemník informoval, že stále probíhá rekonstrukce podle plánu, ovšem se skluzem zaviněným zpožděním 
dodávek.  
– Prostor pro sklad SK je hotový 
– Prostory grafických dílen jsou stále v rekonstrukci 
– Termín dokončení celé rekonstrukce je konec 11/23 
 
8. Studentská zpětná vazba / Suk 
– Tomáš Suk prezentoval dílčí vyhodnocení dotazníkového šetření v rámci iniciativy Bezpečné prostředí 
FUD. Členy kolegia seznámil se statisticky zpracovanými daty. Výsledná závěrečná zpráva z dotazníkového 
šetření bude zveřejněna na přelomu října a listopadu na webových stránkách fakulty. 
 
9. Různé 
– Kolegium bylo seznámeno se záměrem Lenky Kahuda Klokočkové na přejmenování Katedry všeobecné 
průpravy na Katedru výtvarných praxí / Katedru výtvarné praxe. 
– Příprava oslav 30. výročí – stanovení data po Novém roce 
 
 
 
Zapsala: Zita Šauerová 
Schválila: Zdena Kolečková 
 
 

http://www.fud.ujep.cz/

